
Acta de la Junta Municipal del Distrito Este

Nº de Acta: 3 

Carácter de la sesión: Ordinaria

Fecha de la sesión: 27. octubre . 2020

Hora inicio/fin: 20:11 / 21:00

Lugar: Calle Río Sella, 1, Palau de la Festa, Sala Museo

Miembros asistentes:

DAVID DONATE CASTIBLANQUE
JORGE RIBES VICENTE
SERGIO TOLEDO LLORENS
VICKY AMORES HEREDIA
JOSÉ D PARRA CUARTERO
ESTEBAN ADELL BOIX
ISSANKA RODRÍGUEZ MONSERRAT

Miembros ausentes: 

LUCIANO FERRER PONS
IGNACIA LORITE MARTÍNEZ
JOSÉ M. REBOLLO DE LA ROSA
LAMBERTO SÁNCHEZ MARINA
VICTORIA GARCÍA LÓPEZ
NURIA SOLSONA SORRIBES

Presidente (Partido Socialista – PSPV) 
Vicepresidente (PSPV)
Vecino (Partido Popular - PP)
A VV Rafalafena
A VV Doctor Marañón y Adyacentes
A VV Bulevar. Vicente Blasco Ibáñez
A VV Rafalafena dels Tarongers 

Concejal (VOX) (*)
Vecina (Alcaldía) (*)
Vecino (Alcaldía) (*)
Vecino (Ciudadanos) (*)
A VV Gumbau (*)
AMPA CP Luis Revest 

(*) Excusa ausencia

Secretario:
JORGE AHÍS GAVALDÁ

Por el señor Presidente se abre la sesión siguiendo el orden del día establecido
en la convocatoria.

1º.- Aprobación del acta de la sesión anterior de fecha 25 de febrero de 2020.

Se aprueba por unanimidad de los miembros asistentes.

2º.- Informe del Presidente.

El señor Presidente comenta lo siguiente: Una vez decretado el estado de alarma
y ante la posibilidad de reunirnos al quedar suspendidas las Juntas y Consejos de Distrito,
establecimos comunicación con las diferentes asociaciones a través del correo electrónico
para mostrar nuestra disponibilidad ante cualquier duda o consulta.
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Así actuamos con las que recibimos e intercambiamos información de la evolución
de  las  tareas  que  ya  se  habían  tratado  en  las  diferentes  reuniones  y  que  estaban
pendientes de completar.

La  situación  excepcional  hizo  que  el  Ayuntamiento  tuviera  que  rehacer  el
presupuesto creando una partida nueva llamada PIRECAS para proyectos de inversiones.
La totalidad de las propuestas recibidas en las diferentes reuniones a través del formulario
que solicitamos a todas las asociaciones se trasladó a la sección de urbanismo para que
se tuvieran en cuenta técnicamente de cara a la elección de proyectos.

El distrito Este ha conseguido que dentro de las obras seleccionadas entren :

- INSTALACIÓN DE JUEGOS BIOSALUDABLES EN EL PAU GUMBAU. Proyecto
finalizado recientemente.

- INSTALACIÓN DE MOBILIARIO URBANO EN EL BARRIO DE RAFALAFENA

-  MEMORIA  VALORADA  PARA  LA  EJECUCIÓN  DE  LAS  OBRAS  DE
REPARACIÓN DEL CARRIL BICI DE LA RONDA ESTE

- CENSAL – HABILITAR ESCALERA DE EMERGENCIA EN PLANTA PRIMERA
Y SUSTITUCIÓN DE PERSIANAS

- FADRELL- REFORMAR ASEO PLANTA PRIMERA

El resto de propuestas se seguirán trabajando en las Juntas para buscar lugares
que beneficien al máximo de personas posible.

Además  retomaremos la  petición  de sugerencias  de  reuniones  monotemáticas
( como la de residuos ) para contar con la presencia de técnicos.

Iremos  visitando  de  nuevo  la  totalidad  de  asociaciones  y  detectando  nuevas
necesidades así como actualizando las anteriores.

3º.- Ruegos y preguntas.

Interviene  Issanka  Rodríguez  Monserrat.  La  señora  Rodríguez  comenta  lo
siguiente:

Dentro de las zonas ajardinadas se talaron algunos árboles y se han quedado los
socavones.

En  la  calle  Moncofar,  delante  de  la  guardería  San  Cristobal  había  dos
contenedores (de color verde), han quitado uno pero el que se ha quedado la tapa está
rota.

Una vecina del grupo Rafalafena dels Tarongers Bloque F Escalera 1, se queja de
un supuesto acoso por parte de unos jóvenes que se sientan en el  portal  de su casa
consumiendo bebidas alcohólicas y fumando porros. Los hechos los ha denunciado a la
Policía Nacional.  No obstante solicita  más vigilancia  por parte de la  Policía Local  para
evitar  que se lleven  a  cabo este tipo  de comportamientos.  La señora Rodríguez hace
entrega al señor Secretario de un escrito firmado por esta vecina para que se registre de
entrada en el Ayuntamiento y en el que se explica la situación de la misma.

Interviene  Vicky Amores Heredia. La señora Amores comenta en primer lugar
que hay temas a los que todavía no se les ha dado solución:

La limpieza de contenedores, ya que están muy sucios.

Que se hagan mediciones en la plaza de la Muralla Liberal.

Colocar  otro  columpio  en  el  parque  infantil  situado  en  la  parte  trasera  de  la
Biblioteca de Rafalafena.
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Colocar aparatos para hacer ejercicio en un espacio que hay libre frente al local
de la Asociación en la calle Moncofar.

En el local de la asociación de la calle Moncofar falta adaptar los baños.

En cuanto al tema de la pintura de este local, ha sido la propia asociación la que
se ha encargado de pintarlo  por dentro.  La parte de fuera y el  tejado lo ha hecho un
profesional. La Asociación ha cedido una sala pequeña de este local al centro de Salud
Rafalafena durante un mes, más o menos, para la vacuna de la gripe.

En el local de la asociación situado en la calle Dr. Ferrán, falta la división del local
con puertas corredoras para una mejor utilización del espacio.

Delante del número 24 de la calle Dr. Ferrán hay dos contenedores de basura,
uno de ellos aparece con la tapa llena de remaches que habrán puesto para arreglar una
tapa que estaba rota.

Se debería podar los árboles en la época adecuada, cuando toque y no a la carta.
Se adjunta  una foto de un naranjo  en la  que se aprecia  las naranjas  con un aspecto
enfermizo.

Frente al número 27 de la calle Rafalafena, hace un olor insoportable que se nota
al pasar por ese punto. Se solicita se inspeccione de dónde procede ese olor, del sumidero
de la calle o del local que hay delante y que está cerrado desde hace varios años.

Finalmente la señora Amores manifiesta, nuevamente, el malestar por el proyecto
de  remodelación  de la  Av.  de  Lidón.  Añade  también  que son  muchos los  vecinos  de
Castellón que están en contra de esa remodelación. Que ya solicitaron en su día y vuelven
a solicitar una reunión con la Alcaldesa Amparo Marco, con el fin de abordar este tema y
poder  llegar  a  un  acuerdo  sin  eliminar  el  carril  de  entrada,  sin  eliminar  zonas  de
aparcamiento, sin oprimir a los pequeños comercios de la zona, sin destrozar la Avenida,
etc. Se adjunta un estudio realizado por ingenieros, vecinos de la zona.

Frecuencia con que se limpia la Av. de Lidón.

Interviene José D. Parra Cuartero. El señor Parra comenta en primer lugar que
sigue pendiente el asfaltado y arreglo de aceras en las calles: Moncada, Guitarrista Fortea,
Godofredo Buenosaires esquina Comanda Fadrell hasta Cronista Revest.

En general, más limpieza en la zona Dr. Marañón y Adyacentes.

Se solicita  nuevamente,  más presencia  policial.  En noviembre del  año pasado
hubieron varios robos en esta zona de Dr. Marañón.

Con la proliferación de los patinetes eléctricos y la mayor utilización de la bicicleta,
el señor Parra pregunta qué normativa de seguridad rige la utilización de estos vehículos.
A este respecto responde el Concejal de Movilidad, el señor Ribes, indicando que no hay
una  normativa  específica.  Se regulan  por  el  código  de  circulación  y  la  velocidad  está
regulada según el tipo de vehículo y según el tipo vía por la que circulen.

Finalmente el señor Parra pregunta si hay algún tipo de sanción por la tala de un
árbol. Con referencia al árbol que se taló en la Av. Hermanos Bou, junto a la Tenencia de
Alcaldía  Este,  donde  la  Cooperativa  Consum  va  a  abrir  próximamente  un  nuevo
supermercardo.

Interviene  Esteban Adell  Boix.  El  señor  Adell  pregunta  si  en  el  local  de su
asociación se puede llevar a cabo la actividad de baile, teniendo en cuenta la época de
pandemia en la que nos encontramos. El señor presidente comenta al respecto que se les
hará llegar un protocolo de uso de los locales de asociaciones desde el Negociado de
Participación Ciudadana.

Al señor Adell manifiesta su preocupación por el exceso de velocidad que se da
en todo el bulevar Vicente Blasco Ibáñez y pregunta de qué manera se podría disuadir a
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los conductores para que redujeran la velocidad. A este respecto responde el Concejal de
Movilidad, el señor Ribes, que quizás la colocación de pasos de peatones sobreelevados
sea la mejor solución.

Interviene Sergio Toledo Llorens. El señor Toledo comenta en primer lugar y con
respecto a la tala del árbol de la Av. Hermanos Bou, junto a la Tenencia de Alcaldía Este,
que  ese  árbol  fue  cortado  por  el  Ayuntamiento  y  no  por  la  Cooperativa  Consum,
respondiendo al señor Parra por la posibilidad de alguna sanción por la tala del árbol. El
señor Toledo añade también que ese árbol se cortó porque estaba delante de la puerta de
acceso  de  mercancías  de  dicha  Cooperativa,  aunque  quizás  se  debería  haber
trasplantado.

El señor Toledo, por otra parte, pregunta si hay unos plazos concretos para la
realización de estos proyectos de “pirecas” dentro de los presupuestos de este año.

 Y no habiendo más asuntos que tratar se levanta la sesión, siendo las veintiuna
horas, extendiéndose de ella la presente acta firmada por el Presidente y el Secretario.

(Documento firmado electrónicamente al margen.)
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Acta de la Consell Municipal del Districte Est

Nº d'Acta: 3 

Caràcter de la sessió: Ordinària

Data de la sessió: 27. octubre . 2020

Hora inici/fi: 20:11 / 21:00

Lloc: Carrer Riu Sella, 1, Palau de la Festa, Sala Museu

Membres assistents:

DAVID DONATE CASTIBLANQUE
JORGE RIBES VICENTE
SERGIO TOLEDO LLORENS
VICKY AMORES HEREDIA
JOSÉ D PARRA CUARTERO
ESTEBAN ADELL BOIX
ISSANKA RODRÍGUEZ MONSERRAT

Membres absents: 

LUCIANO FERRER PONS
IGNACIA LORITE MARTÍNEZ
JOSÉ M. REBOLLO DE LA ROSA
LAMBERTO SÁNCHEZ MARINA
VICTORIA GARCÍA LÓPEZ
NURIA SOLSONA SORRIBES

President (Partit Socialista – PSPV) 
Vicepresident (PSPV)
Veí (Partit Popular - PP)
A VV Rafalafena
A VV Doctor Marañón i Adjacents
A VV Bulevard. Vicente Blasco Ibáñez
A VV Rafalafena dels Tarongers 

Regidor (VOX) (*)
Veïna (Alcaldia) (*)
Veí (Alcaldia) (*)
Veí (Ciutadans) (*)
A VV Gumbau (*)
AMPA CP Luis Revest t

(*) Excusa absència

Secretari:
JORGE AHÍS GAVALDÁ

Pel  senyor  President  s'obri  la  sessió  seguint  l'orde  del  dia  establit  en  la
convocatòria.

1r.- Aprovació de l'acta de la sessió anterior de data 25 de febrer de 2020.

S'aprova per unanimitat dels membres assistents.

2n.- Informe del President.

El senyor President comenta el següent: Una vegada decretat l'estat d'alarma i
davant la impossibilitat de reunir-nos al quedar suspeses les Juntes i Consells de Districte,
vam establir comunicació amb les diferents associacions a través del correu electrònic per
a mostrar la nostra disponibilitat davant de qualsevol dubte o consulta.

Així actuarem amb les que vam rebre i vam intercambiar informació de l'evolució
de les tasques que ja s'havien tractat en les diferents reunions i que estaven pendents de
completar.
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La situació excepcional va fer que l'Ajuntament haguera de refer el pressupost
creant una partida nova amb el nomb de PIRECAS per a projectes d'inversions. La totalitat
de les propostes rebudes en les diferents reunions a través del formulari que sol·licitem a
totes les associacions es va traslladar a la secció d'urbanisme perquè es tingueren en
compte tècnicament de cara a l'elecció de projectes.

El Districte Est ha aconseguit que dins de les obres seleccionades entren :

-  INSTAL·LACIÓ DE JOCS BIOSALUDABLES EN EL PAU GUMBAU. Projecte
finalitzat recentment.

- INSTAL·LACIÓ DE MOBILIARI URBÀ EN EL BARRI DE RAFALAFENA.

- MEMÒRIA VALORADA PER A L'EXECUCIÓ DE LES OBRES DE REPARACIÓ
DEL CARRIL BICI DE LA RONDA EST.

-  CENSAL  –  HABILITAR  ESCALA  D'EMERGÈNCIA  EN PLANTA  PRIMERA  I
SUBSTITUCIÓ DE PERSIANES.

- FADRELL- REFORMAR LAVABOS PLANTA PRIMERA.

La resta de propostes es continuaran treballant en les Juntes per a buscar llocs,
que beneficien al màxim de persones possible.

A més reprendrem la petició de suggeriments de reunions monotemáticas ( com la
de residus ) per a comptar amb la presència de tècnics.

Anirem visitant de nou la totalitat d'associacions i detectant noves necessitats així
com actualitzant les anteriors.

3r.- Precs i preguntes

Intervé  Issanka  Rodríguez  Monserrat.  La  senyora  Rodríguez  comenta  el
següent:

Sembra de gespa en les zones verdes del grup Rafalafena dels Tarongers.

Dins de les zones enjardinades es van talar alguns arbres i s'han quedat els clots.

En  el  carrer  Moncofa,  davant  de  la  guarderia  San  Cristobal  hi  havia  dos
contenidors (de color verd), han llevat un, però el que s'ha quedat, la tapa està trencada.

Una veïna del grup Rafalafena dels Tarongers Bloc F Escala 1, es queixa d'un
suposat  assetjament  per  part  d'uns  jóvens  que  s'assenten  en  el  portal  de  sa  casa
consumint  begudes  alcohòliques  i  fumant  porros.  Els  fets  els  ha  denunciat  la  Policia
Nacional. No obstant sol·licita més vigilància per part de la Policia Local per a evitar que es
duguen a terme este tipus de comportaments. La senyora Rodríguez fa entrega al senyor
Secretari d'un escrit firmat per esta veïna perquè es registre d'entrada en l'Ajuntament i en
el que s'explica la situació de la mateixa.

Intervé Vicky Amores Heredia. La senyora Amores comenta en primer lloc que hi
ha temes què encara no se'ls ha donat solució:

La neteja de contenidors, ja que estan molt bruts.

Que es facen mesuraments en la plaça de la Muralla Liberal.

Col·locar una altra engrunsadora en el parc infantil situat en la part posterior de la
Biblioteca de Rafalafena.

Col·locar aparells per a fer exercici en un espai que hi ha lliure enfront del local de
l'Associació en el carrer Moncofa.

En el local de l'associació del carrer Moncofa falta adaptar els banys.
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Quant al tema de la pintura d'este local, ha sigut la pròpia associació la que s'ha
encarregat de pintar-ho per dins. La part de fora i la teulada ho ha fet un professional.
L'Associació ha cedit una sala xicoteta d'este local al centre de Salut Rafalafena durant un
mes, més o menys, per a la vacuna de la grip.

En el local de l'associació situat en el carrer Dr. Ferrán, falta la divisió del local
amb portes corredores per a una millor utilització de l'espai.

Davant del número 24 del carrer Dr. Ferrán hi ha dos contenidors de fem, un d'ells
apareix  amb la tapa plena de reblades que hauran posat  per a arreglar  una tapa que
estava trencada.

S'hauria  de podar  els  arbres en l'època adequada,  quan toca i  no  a la  carta.
S'adjunta una foto d'un taronger en què s'aprecia les taronges amb un aspecte malaltís.

Enfront del número 27 del carrer Rafalafena, fa una olor insuportable que es nota
al passar per eixe punt. Se sol·licita s'inspeccione d'on procedix eixa olor, de l'engolidor del
carrer o del local que hi ha davant i que està tancat des de fa diversos anys.

Finalment la senyora Amores manifesta, novament,  el  malestar pel projecte de
remodelació de l'Av. de Lidón. Afig també que són molts els veïns de Castelló que estan en
contra d'eixa remodelació. Que ja van sol·licitar al seu dia i tornen a sol·licitar una reunió
amb l'Alcaldessa Amparo Marco, a fi d'abordar este tema y poder aplegar a un acuerdo
sense eliminar el carril  d'entrada, sense eliminar zones d'aparcament, sense oprimir als
xicotets  comerços  de  la  zona,  sense  destrossar  l'Avinguda,  etc.  S'adjunta  un  estudi
realitzat per enginyers, veïns de la zona.

Freqüència amb què es neteja l'Av. de Lidón.

Intervé  José D.  Parra Cuartero. El  senyor  Parra  comenta en primer  lloc  que
seguix  pendent  l'asfaltat  i  arreglament  de  voreres  en els  carrers:  Moncada,  Guitarrista
Fortea, Godofredo Buenosaires cantó Comanda Fadrell fins a Cronista Revest.

En general, més neteja en la zona Dr. Marañón i Adjacents.

Se sol·licita novament, més presència policial. Al novembre de l'any passat van
haver-hi diversos robatoris en esta zona de Dr. Marañón.

Amb la proliferació dels patinets elèctrics i  la major utilització de la bicicleta, el
senyor Parra pregunta quina normativa de seguretat regix la utilització d'estos vehicles.
Respecte d'això respon el Regidor de Mobilitat, el senyor Ribes, indicant que no hi ha una
normativa específica. Es regulen pel codi de circulació i la velocitat està regulada segons el
tipus de vehicle i segons el tipus via per la qual circulen.

Finalment el senyor Parra pregunta si hi ha algun tipus de sanció per la tala d'un
arbre.  Amb referència  a l'arbre que es  va talar  en l'Av.  Germans Bou,  al  costat  de la
Tinència  d'Alcaldia  Est,  on  la  Cooperativa  Consum  obrirà  pròximament  un  nou
supermercat.

Intervé  Esteban Adell Boix.  El senyor Adell pregunta si en el local de la seua
associació es pot dur a terme l'activitat de ball, tenint en compte l'època de pandèmia en
què ens trobem. El  senyor president  comenta respecte d'això que se'ls farà arribar  un
protocol d'ús dels locals d'associacions des del Negociat de Participació Ciutadana.

Al senyor Adell manifesta la seua preocupació per l'excés de velocitat que es dóna
en tot el bulevard Vicente Blasco Ibáñez i pregunta de quina manera es podria dissuadir als
conductors perquè reduïren la velocitat. Respecte d'això respon el Regidor de Mobilitat, el
senyor Ribes, que potser la col·locació de passos de vianants sobreelevats siga la millor
solució.
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Intervé  Sergio  Toledo  Llorens. El  senyor  Toledo  comenta  en  primer  lloc  i
respecte a la tala de l'arbre de l'Av. Germans Bou, al costat de la Tinència d'Alcaldia Est,
que eixe arbre va ser tallat per l'Ajuntament i no per la Cooperativa Consum, responent al
senyor Parra per la possibilitat d'alguna sanció per la tala de l'arbre. El senyor Toledo afig
també que eixe arbre es va tallar perquè estava davant de la porta d'accés de mercaderies
de la dita Cooperativa, encara que potser s'hauria d'haver trasplantat.

El senyor Toledo, d'altra banda, pregunta si hi ha uns terminis concrets per a la
realització d'estos projectes de “pirecas” dins dels pressupostos d'enguany.

I  no  havent-hi  més assumptes  que tractar  s'alça  la  sessió,  sent  les  vint-i-una
hores, estenent-se d'ella la present acta firmada pel President i el Secretari.

(Document firmat electrònicament al marge.)
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